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Spørgsmål nr. S 1215 

§ 20-spørgsmål til skriftlig besvarelse 
 

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren 

Dato: 2. september 2024 

Stillet af: Stinus Lindgreen (RV)  

Hvorfor har ministeren valgt at fravige den almindelige praksis ved indkøb af 

influenzavacciner, hvorefter risikoen for forsyningssvigt spredes ved at vælge 

flere typer vacciner, så hele vaccinationsprogrammet ikke afhænger af én 

enkelt leverandør, når den markante fravigelse af den almindelige praksis 

potentielt kan efterlade ældre uden tilstrækkelig beskyttelse mod influenza?  

(Spm. nr. S 1215). 

Begrundelse 

 Det er almindelig praksis ved indkøb af influenzavacciner at sprede risikoen 

for forsyningssvigt ved at vælge flere typer vacciner, så hele 

vaccinationsprogrammet ikke afhænger af én enkelt leverandør. Det skyldes, 

at influenzavacciner i modsætning til de fleste andre vacciner kun kan 

produceres et halvt år før sæsonen og der dermed sættes et markant pres på 

produktionen. Denne praksis er blevet fraveget for den kommende 

influenzasæson 2024/2025, hvor det ellers er besluttet, at alle ældre 

danskere skal tilbydes forstærkede vacciner. 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Stinus.Lindgreen@ft.dk, 

freja.schmidt@ft.dk og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

 

Offentligt
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